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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden (9.00 – 9.05)

Dagsorden skal ud i Outlook også ellers godkendt.

Punkt 2: Status på Forskning' sevalueringen - et tilbagevendende punkt (9.05 – 9.25) - bilag

Susanne Nørrevang (SN) deltog også under dette pkt. da hun er ansvarlig for besøget den 20-22/8-2019.
TBA gennemgik det foreløbige program, som er udarbejdet og ændringer blev tilføjet.

Det ordinære LG-møde den 22/8 aflyses og det uformelle møde planlagt til den 15/8 bliver i stedet et
ordinært møde.

Punkt 3: Metrikker og merit (9.25 – 9.45) - bilag

På dette møde skal der træffes beslutning om de præcise vurderinger og grænseværdier i metrikkerne og
disse skal jf. dekanen bruges til tre ting:

1: forventningsafstemning ved ansættelse

2. ressourcevurdering i sektionerne

3. minimumnormer - bruges overfor medarbejderne.

Slides med gennemsnittet for ES bliver eftersendt, så sektionslederne kan bruge dem ved sektionsmøder.
Værdierne for PLA i disse bruges på sektionsniveau.



Der udarbejdes en tabel, hvor medarbejderne præcis kan se, hvad der som minimum forventes af de
enkelte medarbejdergrupper. LG blev spurgt til deres input til tabellen. Der blev spurgt til, hvordan
normerne håndteres ift. deltidsansættelser, hvilket der pt. ikke er et entydigt svar på. Efter input fra alle,
der ønskede at give input, fastlægger TBA værdierne og fremlægger dem på næste TECH ledermøde.

Punkt 4: Timemodel/Uddannelsesøkonomi (9.45 – 10.00)

Efter ændringen til betaling pr. STÅ, har instituttet selv opgaven med at gøre vores udd. så rentable som
muligt, og TBA har derfor udarbejdet en grafisk oversigt over den nuværende økonomi. Pt. har vi et
underskud på 6 mio. på vores uddannelser og med det resultat bruger ES ca 86 timer/STÅ.

For at være i balance skal udgiften ned på 62 timer/STÅ, hvor alle opgaver klares af instituttets ansatte.
Timer købt af andre institutter er dyrere og vil dermed betyde endnu færre timer/STÅ, da der er en fast
centralt aftalt rate for køb af undervisning ved andre institutter. Der arbejdes pt. med en ny model for at
fremme samarbejdet på tværs.

LG spørges om der skal gøres noget - og i givet fald hvad - eller om der fortsættes som hidtil,

Forslag til evt. ændringer:

Større hold/samlæsning - evt. fælles bachelor

Flere studerende

Kun projekt på master-niveau (ingen kurser)

Lukke de dyreste uddannelser

Afskaffe grupperum



Der foreslås, at nu hvor der er gennemsigtighed i tallene, at de relevante medarbejdere og studerende
høres. Herunder hvad de lægger vægt på i vores uddannelser og evt. forslag til besparelsesområder. LG
konkluderer at der laves en undersøgelse, hvor brugerne inddrages for at forbedre balancen og det bringes
derfor i første omgang op i UU-udvalget. efterfølgende kan der evt. indkaldes til plenum.

Punkt 5: Undervisnings- og uddannelsesudvalgets fremtidige sammensætning (10.00 – 10.15)

OA taget punktet op i UU-udvalget efter diskussionen på LG og man er blevet enige om, at det fremadrettet
er uddannelseskoordinatorerne der udgør udvalget. Bemandingen på de forskellige uddannelser behandles
herefter ikke i UU-udvalget og OA indkalder derfor SL (eller en suppleant) hvert halve år for at lave
bemandingen for det kommende semester. Der er stor opbakning til dette fra LG.

OA arbejder for at alle sektioner er repræsenteret i UU-Udvalget med en uddannelseskoordinator.

Punkt 6: Stillingsplan for 2020 (10.15 – 10.35 - inkl.5 min pause) – bilag

LG gennemgik den samlede liste med ønsker til stillinger i 2020-21.

Der lægges vægt på de faglige begrundelser - både inden for forskning og undervisning - så at det er muligt
at vurdere de enkelte forslag ud fra instituttets behov, og således at punkterne i princippet kan overføres til
et evt. stillingsopslag.

LG bedes gå tilbage og iterere på forslagene, hvor det er relevant. Ændringer sendes til CSP i skemaet
senest den 5/8 kl. 12.00 for at nå at komme med på næstkommende møde.

Endelige beslutninger afventes forskningsevalueringen og AAU's fremtidige økonomi. TBA vil derudover
have klarlagt Dekanens holdning til "opgradering" af eksisterende stillinger/medarbejdere.

Punkt 7: ES Impact stories (10.35 – 10.50)



LG skal sende input til CSP snarest muligt. Disse gennemgås efterfølgende af TBA, CSP og Tine
(kommunikationsmedarbejder) mhp. udarbejdelse af fact sheet, som gerne skal være færdigt inden
sommerferien.

Punkt 7: Meddelelser (TBA) (10.50-11.05)

• Efter pkt. med forskningsevalueringen beskrev GL og SN den endelige konstellation for forskerstøtte-
sekretariatet fremadrettet. Ændringerne træder i kraft nu og fysiske flytninger til B2 sker henover
sommerferien.

• Vi har fået en henvendelse via Kommunikation vedr. yngre forskere, som kan skrive kronik for
Berlinske om forskning, der spiller ind i bæredygtighedsdagsordenen. ES har pt. ingen kandidater og
dette meldes tilbage til kommunikation.

• Ingen øvrige meddelelser

Punkt 9: Bordet rundt og evt. (11.05-11.30) Information samt ledelsesmæssige udfordringer – eller
løsninger – til fælles diskussion

OA: CS er i bekneb for underviserer og er interesseret i en tre-års aftale til undervisning på 1. studieår. De
efterlyser pt. 6 projektvejledninger af dansktalende undervisere. OA sender mail med krav og oplysninger
om PBL-kurser til LG og får tilbagemeldinger hurtigst muligt.

PP:

• På Akademisk Råds seneste møde blev en evt. ny økonomimodel diskuteret. Der er ingen
beslutninger endnu, men det er en vigtig diskussion ift. instituttets fremadrettede økonomi.
• PP var chair på en konference på Island, som var en stor succes med flot deltagelse.
• Der er en ny strategi på vej på AAU, hvor bæredygtighed og digitale strategier er centrale emner.

KO: Der er varslet uanmeldt risikobaseret besøg af arbejdstilsynet på SELMA. Besøget kommer formentlig til
at finde sted i august/september.

RT: Der har været aftagerpanelmøde vedr. cybersecurity i KBH og der var stor opbakning til den kommende
uddannelse.



PM: Dekanatet har kontaktet Ph.d. studerende i sektionen og lavet interviews og film, hvilket er blevet
rigtig fint.

PM fremhæver at vi skal til at sætte 6G på landkortet.

TBA: Instituttet har fået to Grand Solution projekter. Endelig offentliggørelse afventer Innovationsfonden.

Referatet er godkendt


